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Annika K. Aaltonen 
Janette Broberg 
Sirpa Ek 
Eija Erasvuo, poistui klo 18.24 § 46 aikana, tilalle Kristiina Engström 
Erkki Haavisto Mikko Kaamanen 
Pekka Heikkilä 
Mikko Kangasoja 
Anneli Kivijärvi, saapui klo 18.02 § 37 aikana, poistui klo 18.26 § 46 aikana 
Mika Koivisto 
Katja Koivusalo 
Kimmo Kosonen 
Heikki Laine 
Hannele Lehto-Laurila 
Aarre Lehtonen 
Ari Leinonen 
Aki-Petteri Löfgren 
Markus Maunula 
Jonni Moislahti 
Merja Niemi 
Eija Nurmi 
Pekka Närhinen 
Vesa Parantainen Sari Packalén 
Tanja Parkko 
Jari Pulkkinen 
Jukka Rantala 
Jukka A. Rantala 
Saila Rintee Satu Hakanurmi 
Anita Ruusuranta 
Eeva Savola 
Harri Seikola 
Tapio Soiniitty 
Raimo Sulonen 
Sari Suominen 
Niko Toivonen 
Helena Viljanen 
Maria Virko 
Elisa Vuorinen Tuija Hyytiä 
Jyrki Yrttiaho 
Niina Äikäs 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Juha Jormanainen kaupunginhallituksen edustaja 
Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus tekninen johtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus sosiaali- ja terveysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus sivistysjohtaja 
Anri Niskala, Konsernihallinto vs. viestintäpäällikkö 
Jarmo Niitynperä, Konsernihallinto henkilöstöpäällikkö 
Ilari Nummila, Tietohallintopalvelut järjestelmäasiantuntija 
Sanna Tammilehto, Konsernihallinto pöytäkirjanpitäjä 

 
 
Asiat  37 - 53 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sanna Tammilehto 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 

 
Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 2.5.2019 
 
 
 
  Kimmo Kosonen  Katja Koivusalo 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 3.5.2019 
 
 
   
  Sanna Tammilehto 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 37 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 4 

2 38 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 5 

3 39 §  Esityslistan hyväksyminen 6 

4 40 §  Jorma Jokiniemen eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 7 

5 41 §  Valtuutettu Eija Erasvuon ym. valtuutettujen aloite koskien lumen-
kaatopaikkojen harkittua sijoittamista ja mikromuovien suodattamista 
osaksi vihreämpää ja turvallisempaa Raisiota 

10 

6 42 § 1  Valtuutettu Pekka Heikkilän ym. valtuutettujen aloite koskien lähimet-
sien tarjoamista kuntalaisten virkistyskäyttöön 

14 

7 43 §  Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien kou-
lunkäynninohjaajien resurssien kasvattamista sekä varhaiskasvatuk-
sen kolmiportaiseen tukeen siirtymistä 

18 
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25 

10 46 § 2  Yritystonttien hinnoittelu Kantokankaan asemakaavan kortteleissa 
1173-1175, 1180-1181 ja 1183 

27 

11 47 § 3-5  Kiinteistön 680-417-3-20 Mäntymäki kauppakirjan hyväksyminen 29 

12 48 § 6  Tontin 680-12-136-1 varaaminen / Seutek Oy 32 

13 49 §  Jari Smithin eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 34 

14 50 § 7  Tilintarkastusyhteisön valinta kaudelle 2019 - 2021 36 

15 51 §  Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien leikkipuis-
toista tehtävää selvitystä 

38 

16 52 §  Valtuutettu Jukka Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien vaali-
mainosten keskitettyä kiinnittämistä Raision virallisilla paikoilla 

39 

17 53 §  Valtuutettu Annika Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien erityis-
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40 

 
Muutoksenhaku 
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37 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Anneli Kivijärvi saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana klo 18.02. 
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38 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Anneli 

Kivijärven ja Katja Koivusalon. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Kimmo 
Kososen ja Katja Koivusalon. 
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39 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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 Asianro 60/00.00.01/2019 

§ 40 

Jorma Jokiniemen eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 110 § 

 

”Vs. kaupunginsihteeri Sanna Tammilehto 10.4.2019: 

 

Jorma Jokiniemi on jättänyt 1.4.2019 kirjallisen eronpyynnön Raision kaupun-

gin luottamustoimista paikkakunnalta poismuuton vuoksi.  

 

Jokiniemi on valittuna seuraaviin luottamustoimiin:  

 

- ympäristölautakunnan varajäsen (kv 5.6.2017 § 90) 

- Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hallituksen jäsen (kh 26.6.2017 § 246) 

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin.  

 

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö, 

jonka kotikunta kyseinen kotikunta on. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) merkitä tiedoksi Jorma Jokiniemen eronpyynnön Kerttulan Tenniskeskus 

Oy:n hallituksen jäsenyydestä 

 

2) myöntää Jorma Jokiniemelle eron Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hallituk-

sen jäsenyydestä 

 

3) nimetä Jorma Jokiniemen tilalle jäsenen Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hal-

litukseen jäljellä olevaksi toimikaudeksi 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Jorma Joki-

niemen eronpyynnön ympäristölautakunnan varajäsenyydestä 

 

5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Jorma Jokinie-

melle ympäristölautakunnan varajäsenyydestä 

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita Jorma Jokiniemen tilalle 

ympäristölautakuntaan uuden varajäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi.  
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Aarre Lehtonen ehdotti, että Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hallitukseen nime-

tään Eeti Koskinen. 

 

Kaupunginhallitus päätti  

 

1) merkitä tiedoksi Jorma Jokiniemen eronpyynnön Kerttulan Tenniskeskus 

Oy:n hallituksen jäsenyydestä 

 

2) myöntää Jorma Jokiniemelle eron Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hallituk-

sen jäsenyydestä 

 

3) nimetä Jorma Jokiniemen tilalle Eeti Koskisen Kerttulan Tenniskeskus 

Oy:n hallitukseen jäljellä olevaksi toimikaudeksi 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Jorma Joki-

niemen eronpyynnön ympäristölautakunnan varajäsenyydestä 

 

5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Jorma Jokinie-

melle ympäristölautakunnan varajäsenyydestä 

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita Jorma Jokiniemen tilalle 

ympäristölautakuntaan uuden varajäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi.”  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

  ehdottaa valtuustolle, että 

 

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Jorma Jokiniemen eronpyynnön ympä-

ristölautakunnan varajäsenyydestä 

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Jorma Jokiniemelle ympäristölautakun-

nan varajäsenyydestä 

 

3) valtuusto päättää valita Jorma Jokiniemen tilalle ympäristölautakuntaan 

uuden varajäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 

 

Päätös  

Aarre Lehtonen ehdotti, että ympäristölautakunnan varajäseneksi valitaan 

Eeti Koskinen. 

 

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti 

 

1) merkitä tiedoksi Jorma Jokiniemen eronpyynnön ympäristölautakunnan 

varajäsenyydestä 
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2) myöntää eron Jorma Jokiniemelle ympäristölautakunnan varajäsenyy-

destä 

 

3) valita Jorma Jokiniemen tilalle ympäristölautakuntaan varajäseneksi Eeti 

Koskisen jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Nimetty  

  Jorma Jokiniemi 

  Ympäristölautakunta 
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 Asianro 438/11.03.07/2018 

§ 41 

Valtuutettu Eija Erasvuon ym. valtuutettujen aloite koskien lumenkaatopaikkojen 

harkittua sijoittamista ja mikromuovien suodattamista osaksi vihreämpää ja tur-

vallisempaa Raisiota 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 26.3.2018 56 §  

 

”Valtuutettu Eija Erasvuo jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Mikromuoviksi kutsutaan muovinhiukkasia, joiden halkaisija on alle viisi milli-

metriä. Niitä syntyy mm. muovituotteiden haurastuessa sekä tieliikenteen 

hiukkaspäästöistä.  

 

Mikromuoveja on kaikkialla. Ongelmia syntyy, kun ne pääsevät vesistöihin ja 

reagoivat ympäristömyrkkyihin. Vesistöjen mikromuovihitusista on mitattu jopa 

miljoonakertaisia myrkkymääriä ympäröivään veteen verrattuna. Vesistöissä 

mikromuovit päätyvät eliöiden ruoaksi, sillä planktoneliöt eivät erota mikro-

muovia oikeasta ravinnosta. Muovi kertyy planktonia syöviin vesieliöihin, ku-

ten kaloihin, ja voi haitata niiden kasvua tai tappaa ne ennen lisääntymisikää. 

Planktonia syövistä vesieliöistä ne kulkeutuvat ravintoketjussa aina ihmisten 

ruokapöytiin asti. Niitä on havaittu jopa juomavedessä. Mikromuovia on löy-

detty kaikista maailman meristä, Itämeren kaloista ja simpukoista, myös sak-

salaisesta oluesta. Vesialueista kuormittuneimpia muovin osalta ovat Turun ja 

Helsingin vesialueet.  

 

Suurin mikromuovin päästäjä on tieliikenne. Se aiheuttaa valtavan muovikuor-

mituksen luontoon renkaista ja tienpinnasta irtoavien muovihiukkasten vuoksi. 

Liikenteen aiheuttama muovikuorma on jopa puolet vesistöön päätyvästä mik-

romuovista. Se päätyy sinne ilman, sadevesien, sulamisveden ja teiltä aura-

tun lumen mukana. Tämän vuoksi lumenkaatopaikkojen sijaintia tulee Rai-

siossakin tarkastella kriittisesti ja huolehtia siitä, että sulamisvedet eivät joudu 

vesistöön. 

 

Raisio on kokoonsa nähden Suomen vilkkaimmin liikennöityjä pikkukaupun-

keja. Kaupunkimme läpi kulki vuonna 2016 keskimäärin 20472 ajoneuvoa 

vuorokaudessa, enimmillään jopa 33501 ajoneuvoa. Meidän tulisikin huoleh-

tia, ettemme omalta osaltamme lisää elinympäristömme ja itsemme tuhoa-

mista.  

 

Raision Vihreä valtuustoryhmä esittää, että lunta ei kuljeteta vesistöjen lähelle 

eikä kipata mereen, vaan lumenkaatopaikat sijoitetaan niin, etteivät sulamis-

vedet lisää vesien ja maan muovikuormitusta. Sulamisvesien suodattamisesta 

tulee huolehtia aiempaa paremmin ja mikromuovi tulee kerätä talteen sekä 
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puhdistamattoman jäte- ja huleveden pääsy erityisesti vesistöihin tulee estää.  

 

Ehdotamme, että Raision kaupunki selvittää keinot ja kustannukset vesistöjen 

roskaantumisen ehkäisemiseksi ja mikromuovien pääsyn vähentämiseksi ve-

sistöihin lumen vastaanottopaikoilta. Selvityksestä tulee käydä ilmi, miten lu-

men sulamisvedet voidaan käsitellä aiempaa paremmin niin, että suurin osa 

mikromuoveista saadaan talteen. Ehdotamme myös, että lumen kaataminen 

suoraan vesistöihin kielletään kaupungin ympäristönsuojelumääräyksissä.  

 

26.3.2018 

 

Eija Erasvuo ja Raision Vihreä valtuustoryhmä 

Saila Rintee  Niko Toivonen 

Pekka Heikkilä Kristiina Engström 

Janne Laulumaa Maria Virko 

Niina Äikäs” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 16.4.2018 129 §  

 

”– –  Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Eija Erasvuon aloitteen kos-

kien lumenkaatopaikkojen harkittua sijoittamista ja mikromuovien suodatta-

mista osaksi vihreämpää ja turvallisempaa Raisiota teknisen keskuksen val-

misteltavaksi – –” 

 

 

Tekninen lautakunta 5.3.2019 33 §  

 

 ”Kaupungininsinööri Mikko Kunttu 27.2.2019: 

 

Valtuutettu Eija Erasvuo ja muut allekirjoittaneet ovat esittäneet aloitteen kos-

kien mikromuovien suodattamista ja lumenkaatopaikkojen sijoittelua.  

 

Mikromuovit ovat alle 5 mm kokoisia pitkäikäisiä muovi-/kumihiukkasia. Ve-

dessä niiden pintaan voi kiinnittyä haitallisia kemikaaleja ja ne voivat itses-

sään sisältää lisäaineita kuten pehmentimiä. Mikromuovit kulkeutuvat huleve-

sien mukana pois katualueelta.  Hulevesiä ei puhdisteta, jolloin mahdollinen 

muovikertymä saattaa päätyä hulevesien purkupaikan ympäristöön. Myös ka-

tualueilta kerätty lumi sisältää mikromuovia. 

 

Tehokkain tapa ehkäistä mikromuovien mahdollisia ympäristöhaittoja on vä-

hentää ylipäätään muovituotteiden käyttöä ja korvata niitä vähemmän haitalli-

silla tuotteilla ja materiaaleilla. Rakennetussa ympäristössä mereen päätyvää 

kuormaa voidaan vähentää hulevesisuunnittelulla ja uusilla teknisillä ratkai-

suilla. Liikenteen osalta tehokkaimpia keinoja ovat teiden puhdistus ja tiepölyn 
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talteenotto (hiekoitushiekan poiston yhteydessä). Mikromuovien kulkeutumista 

vesistöihin pyritään estämään rajoittamalla päästölähteitä eli esimerkiksi yksi-

tyisautoilua vähentämällä. Joukkoliikenteen ja kevyenliikenteen osuutta pyri-

tään vastaavasti lisäämään. Hulevesien määrän vähentämiseksi tavoitteena 

on vettä läpäisevien pintojen määrän lisääminen imeyttämällä hulevesiä jo 

syntypaikoilla esimerkiksi painanteissa. 

 

Raision kaupungin lumen läjityspaikka sijaitsee Kaislatiellä ja sinne ajetaan 

talven lumimäärästä riippuen noin 500 m³ katualueilta poistettua lunta vuosit-

tain. Alue on toiminut lumen läjityspaikkana 5–10 vuotta. Alue on ainoastaan 

kaupungin sisäisessä käytössä. Lumen mukana kaatopaikalle kulkeutuu lu-

men joukossa oleva aines. Lumen läjityspaikalta valuvaa sulamisvettä ei puh-

disteta, vaan se kulkeutuu ojia pitkin edelleen kohti purkupaikkaa eli tässä ta-

pauksessa Raision lahtea. Lumikuormia ei kipata suoraan veteen. Raision 

tekninen keskus on kartoittanut vaihtoehtoisia paikkoja huonolla menestyk-

sellä. Toistaiseksi Kaislatien läjityspaikka on paras vaihtoehto lumen läjittämi-

seen. 

 

Mikromuovista aiheutuvien ympäristöhaittojen esiintyminen on suhteellisen 

uusi maailmanlaajuinen ongelma. Hulevesien puhdistamiseen ollaan vasta 

kansallisesti kehittämässä toimintatapoja esimerkiksi biosuodattamoja tai hu-

levesien viivyttämiseen pyrkiviä avoimia järjestelmiä. Ilmastonmuutoksen 

myötä äkilliset suuret sadevesimäärät tulevat yleistymään eikä nykyisten hule-

vesijärjestelmien suurentaminen putkikokoja suurentamalla ole taloudellisesti 

perusteltua. Hulevesien ohjaaminen jätevedenpuhdistamoille vaatii putkikoko-

jen sekä puhdistamojen kapasiteetin kasvattamista. 

 

Parhaillaan on meneillään Smart & Clean -säätiön rahoittama hanke, jossa 

kehitetään uusia ratkaisuja hulevesien hallitsemiseksi. Projektin tulosten pe-

rusteella voidaan arvioida kustannuksia sekä vaihtoehtoja ongelmien ratkaise-

miseksi. Muovipartikkeleista ei vielä ole maailmalla niin tarkkaa tutkimustie-

toa, että selkeitä toimenpiteitä voitaisiin aloittaa. Esimerkiksi Itä-Suomen yli-

opisto tekee mikromuoveihin liittyvää korkeatasoista tutkimusta ja tutkimuksen 

edistymistä seurataan. Tällä hetkellä tiedossa olevat ratkaisut eivät ole kus-

tannustehokkaita. Raisiossa vesistökuormitus otetaan vakavasti. Hulevesijär-

jestelmän jatkeena olevien suurten ojien kunnostamisen yhteydessä ollaan 

rakentamassa mm. viivästysaltaita, joiden avulla kuormitusta saadaan vähen-

nettyä. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Tuija Hyytiä ehdotti Niko Toivosen kannattamana, että asia jätetään pöydälle. 

 

Tekninen lautakunta päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle.” 
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Tekninen lautakunta 26.3.2019 42 §  

 

”Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Niko Toivonen ehdotti Tuija Hyytiän ja Sari Suomisen kannattamana, että tek-

ninen lautakunta edellyttää ympäristöystävällisemmän toimintamallin etsimistä 

ja kieltää aurauslumen kaatamisen vesistöihin. 

 

Tekninen lautakunta hyväksyi yksimielisesti esittelijän päätösehdotuksen Niko 

Toivosen esittämällä lisäyksellä.” 

 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 111 § 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Eija Erasvuo ehdotti, että etsitään vähemmän ympäristöä kuormittavaa lu-

menkaatopaikkaa. Lisäksi seurataan tutkimuksen etenemistä ja hulevesiä 

puhdistavien ratkaisujen toimivuutta sekä pohditaan niiden sopivuutta Raisi-

oon. Ehdotusta ei kannatettu, joten se raukesi. 

 

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Eija Erasvuo  
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 Asianro 889/11.05.02/2018 

§ 42 

Valtuutettu Pekka Heikkilän ym. valtuutettujen aloite koskien lähimetsien tarjoa-

mista kuntalaisten virkistyskäyttöön 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 3.9.2018 112 §  

 

”Valtuutettu Pekka Heikkilä jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Viihtyisät ja ulkoilemaan houkuttelevat metsät ovat tärkeitä kuntalaisten hy-

vinvoinnille. Lähivirkistysalueiden merkitys ihmisten terveydelle on yhä kiis-

tattomampi. Luonnossa oleskelu ja liikkuminen lisäävät ihmisten hyvinvointia 

ja terveyttä. Jo pieni määrä metsässä vietettyä aikaa alentaa verenpainetta 

ja laskee muita stressioireita. (Lähde: Luke, THL) 

 

Lähivirkistysalueiden virkistysarvojen heikentäminen on lain vastaista (MRL 1 

§, 57 §) Kunnilla on erityisvastuu myös luonnonsuojelusta ja kestävästä kehi-

tyksestä alueellaan (KL 1 §, LSL 6 §). 

 

Hyvinvoivat metsät ovat oleellisia metsälajiston kannalta. Metsäelinympäris-

töistä jopa 70 prosenttia on uhanalaisia joko määrän tai laadun muutosten 

perusteella. Kolmasosa uhanalaisista lajeista elää ensisijaisesti metsissä ja 

lisäksi monet muut lajit ovat riippuvaisia metsistä. Suurin uhanalaisuuden syy 

ja tulevaisuuden riski eliölajeille on metsien intensiivinen käyttö ja metsäta-

louden aiheuttamat muutokset muun muassa metsien ikärakenteessa ja laho-

puun määrässä. 

 

Metsänkäsittelymenetelmillä on suuri merkitys myös ilmastonäkökulmasta.  

Avohakkuut vaikuttavat merkittävästi ilmastoon pienentämällä metsien kykyä 

sitoa hiiltä ja vapauttamalla maaperän hiiltä ilmakehään. Metsänkäsittelyme-

netelmien valinnalla voidaan vaikuttaa myös vesistöjen tilaan. Avohakkuita 

seuraava maaperän muokkaus aiheuttaa ravinnepäästöjä (kuten typpeä ja 

fosforia) ja kiintoainepäästöjä vesistöihin. 

 

Avohakkuut vaikuttavat oleellisesti alueen lajistoon, vesistöihin ja virkistys-

mahdollisuuksiin. Lopputulos on monesti luonnonarvojen ja virkistyskäytön 

kannalta huono. Avohakkuille on myös vaihtoehto, joka oikein toteutettuna 

huomioi paremmin virkistyskäytön sekä ilmasto- ja luontokysymykset. Met-

sien jatkuva kasvatus on metsänhoitoa, jossa aluetta ei hakata täysin pal-

jaaksi, vaan metsä säilyy peitteisenä. Samalla säilytetään metsien maisema-

arvot paremmin, marja- ja sienisatoa saadaan vuosittain ja metsiin sitoutu-

neen hiilen määrä säilyy suurempana. 
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Raisio on pinta-alaltaan pieni ja kaupungin omistamat metsäalat ovat 

hajallaan, joten taloudellisia perusteita metsien hakkuille ei ole. Tär-

keintä Raision metsissä on niiden virkistys- ja luontoarvot. Houkutte-

leva kunta tarjoaa asukkailleen mahdollisuuden virkistyä lähimetsissä 

ja kantaa vastuuta luonnon monimuotoisuuden säilymisestä ja vesis-

töjensä tilasta sekä toimii ilmastovastuullisesti. 

 

Me allekirjoittaneet esitämme, että Raisio määrittelee metsänhoidon tavoit-

teeksi luonnon monimuotoisuuden säilyttämisen ja monipuolisten virkistys-

metsien tarjoamisen asukkaille. Vaadimme, että Raisio luopuu avohakkuista 

ja muista voimaperäisistä metsätaloustoimista kohtelemalla metsiä lähivirkis-

tysalueina. 

 

Raision Vihreä valtuustoryhmä 

 

Pekka Heikkilä Niko Toivonen 

Saila Rintee  Eija Erasvuo 

Sirpa Ek  Maria Virko 

Susanna Mäntysaari Niina Äikäs” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 10.9.2018 307 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Pekka Heikkilän aloitteen koskien 

lähimetsien tarjoamista kuntalaisten virkistyskäyttöön teknisen keskuksen val-

misteltavaksi, 

 

 – – 

 

Saila Rintee ehdotti, että valtuutettu Pekka Heikkilän aloite koskien lähimet-

sien tarjoamista kuntalaisten virkistyskäyttöön lähetetään teknisen keskuksen 

lisäksi sivistyskeskuksen vapaa-aikatoimialalle valmisteltavaksi.  

 

Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti Saila Rinteen ehdotus 

mukaan lukien.” 

 

Tekninen lautakunta 26.3.2019 43 §  

 

”Kaupungininsinööri Mikko Kunttu ja vihersuunnittelija Markku Tuomi-

nen 20.3.2019: 

 

Raision Vihreiden valtuustoryhmä on esittänyt aloitteessaan, että Raisio mää-

rittelisi metsienhoidon tavoitteeksi luonnon monimuotoisuuden säilyttämisen 

sekä virkistysmetsien tarjoamisen asukkaille virkistyskäyttöön. 
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Raision kaupungin omistuksessa on 750 ha metsää. Metsät toimivat kaupun-

kilaisten lähivirkistysalueina, joissa vaalitaan luonnon monimuotoisuutta ja yl-

läpidetään alueelle ominaista maisemakuvaa. 

 

Metsänhoitoyhdistys Lounametsä ry on tehnyt vuonna 2015 metsienhoito-

suunnitelman, jonka mukaan metsiä hoidetaan. Hoidon tavoitteena on metsä-

maiseman ja alkuperäisen luonnon, kasvillisuuden ja eläimistön säilyttäminen 

ja ulkoilumahdollisuuksien turvaaminen. Raisiossa ei suoriteta avohakkuita 

muuten kuin uusien kaava-alueiden rakentamisen yhteydessä. Hakkuita suo-

ritetaan vain siinä laajuudessa kuin se on asemakaavan toteutumisen kan-

nalta tarpeen. Asukkaiden turvallisuus on toisinaan aiheuttanut tarpeen tehdä 

metsien hoitotoimenpiteitä virkistyskäytön turvaamiseksi. 

 

Metsiä hoidetaan jatkuvan kasvatuksen keinoin, jotta metsä pysyy peittei-

senä. Hoitotoimenpiteiden yhteydessä, metsään jätetään kaikkia puulajeja. 

Kaupungin metsät ovat vapaasti käytettävissä virkistykseen ja ulkoiluun joka-

miehenoikeuden rajoissa. Sienestys ja marjastus on sallittua sekä liikkuminen 

jalan, hiihtäen, pyörällä ja ratsain, jos siitä ei aiheudu vahinkoa tai vähäistä 

suurempaa haittaa. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 112 §  

 

”Tekninen johtaja Antti Korte, jatkovalmistelu 11.4.2019: 

 

Vastaus on valmisteltu yhdessä sivistyskeskuksen liikunta- ja nuorisopalve-

luitten kanssa. Valmisteluun on osallistunut liikunta- ja nuorisotoimen johtaja 

Reijo Hakorinta. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Liitteet 1 Äänestysluettelo 29.4.2019 § 42 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Pekka Heikkilä ehdotti Niko Toivosen, Eija Erasvuon ja Emma Lindqvistin 

kannattamana seuraavaa lisäystä ehdotukseen: "Metsänhoitosuunnitelmat 

tuodaan valtuuston asialistalle ja yleisesti nähtäville." 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 22 jaa-ääntä ja 20 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

Mikko Kaamanen poistui esteellisenä kokouksesta tämän pykälän käsittelyn 

ja päätöksenteon ajaksi. Esteellisyyden peruste hallintolain 28 § 1 mom. 4 

kohta (palvelussuhde- ja toimeksiantosuhdejäävi).  

 

 

 

 

Tiedoksi   Pekka Heikkilä  
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 Asianro 650/12.00.01/2018 

§ 43 

Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien koulunkäynninoh-

jaajien resurssien kasvattamista sekä varhaiskasvatuksen kolmiportaiseen tukeen 

siirtymistä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 28.5.2018 78 §  

 

 Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Koulunkäynninohjaaja työskentelee tukea tarvitsevan oppilaan kanssa aut-

taen toimissa, joista tämä ei itsenäisesti selviydy kehitysvaiheensa, vam-

mansa tai sosiaalisen tilanteensa takia. Ohjaajia työskentelee niin henkilökoh-

taisena apuna kuin ryhmien ja oppilaitosten yleisenä tukena. Koulunkäynnin-

ohjaaja, arkikielessä usein koulunkäyntiavustaja, voi olla taustaltaan koulu-

tettu ohjaaja, lähihoitaja tai vaikkapa välivuottaan viettävä nuori, työllistetty tai 

harjoittelija. 

 

Koulunkäynninohjaaja on merkittävä voimavara oppilaan ja ryhmän oppimisen 

apuna ja koulurauhan takaamisessa. Raisiossa ollaan siirtymässä ohjaajien 

resursoinnissa pistejärjestelmään, joka siirtää ohjaajia niihin oppilaitoksiin, 

joissa avun tarve on akuutti. Pisteytysjärjestelmä on kannatettava, mutta he-

rättää myös kysymyksiä ja huolta: emmekö voisi keskittyä pelkän tulipalojen 

sammuttamisen sijaan myös ennaltaehkäisemään palojen syttymistä? Vä-

häisten ohjaajaresurssien kanssa taiteilun sijaan ohjaajien työ tulisi nähdä en-

naltaehkäisevänä ja sosiaalihuollon arjessakin näkyvänä asiana. 

 

Puutteellisesta resursoinnista kertoo se, ettei henkilökohtaista avustajaa voida 

aina osoittaa vuosibudjetin jo ylityttyä. Tämä voitaisiin ehkäistä ennaltaehkäi-

sevällä otteella ja pitkäjänteisellä, jo varhaiskasvatuksesta lähtien toteutetulla 

suunnittelulla. Tukea tarvitsevaa lasta ei myöskään saisi kohdella heittopus-

sina: henkilökohtaisen avustajan tulisi olla tuttu ja turvallinen henkilö, ei kuu-

kausittain vaihtuva työllistetty. 

 

Edellä esitettyyn perustuen esitän, että 

- Koulunkäynninohjaajien resursseja lisätään ja resursoinnissa pyritään pit-

käjänteisyyteen ja ennaltaehkäisevyyteen, lapsen etu edellä 

- Koulutettuja ja esim. työllistettyjä koulunkäynninohjaajia ei rinnasteta, 

vaan työllistetyt nähdään lisävoimavarana 

- Varhaiskasvatuksessa siirrytään kolmiportaisen tuen malliin, jolloin myös 

avustajaresurssien ennakointi ja suunnittelu helpottuu 

 

Raisiossa 28.5.2018 
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Emma Lindqvist 

Kaupunginvaltuutettu (vas.) 

 

Saila Rintee  Juha Jormanainen 

Sari Suominen Kari Hanka 

Leena Rihko  Jyrki Yrttiaho 

Vesa Parantainen Maria Virko 

Janne Laulumaa Jari Pulkkinen 

Merja Niemi  Janette Broberg 

Kimmo Kosonen Eija Erasvuo” 

  

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Kaupunginhallitus 11.6.2018 § 214 

 

”--- 

Kaupunginhallitus lähettää 

- valtuutettu Emma Lindqvistin aloitteen koskien koulunkäynninohjaajien 

resurssien kasvattamista sekä varhaiskasvatuksen kolmiportaiseen tu-

keen siirtymistä sivistyskeskuksen valmisteltavaksi ja---” 

 

Sivistyslautakunta 8.4.2019 52 § 

 

 ”Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus ja varhaiskasvatuksen johtaja Päivi 

Rantanen 3.4.2019: 

 

 Kaupunginvaltuuston vuodelle 2019 hyväksymän talousarvion mukaan perus-

opetuksen ja varhaiskasvatuksen ohjaajien palkkaukseen käytössä oleva 

määräraha on tällä hetkellä noin 1 055 000 euroa. Määräraha mahdollistaa 

vuosittain noin 41 vakituisen ja 5 määräaikaisen ohjaajan palkkaamisen kou-

luihin ja päiväkoteihin. 

 

Lasten yksilöllisen tuen tarve on kasvanut huomattavasti viimeisten vuosien 

aikana. Koulujen ja päiväkotien käytössä olevia resursseja ohjataan entistä 

voimakkaammin tukea tarvitsevien lasten opetuksen järjestämiseen. Lapsille 

suunnattu yksiköllinen tuki pyritään järjestämään heidän omaan opetusryh-

mään, kouluun tai päiväkotiin, mikäli se on yleisten opetusjärjestelyiden 

vuoksi mahdollista. Koulunkäynninohjaajien merkitys lasten opetuksen järjes-

tämisessä on merkittävä ja heidän antamalla tuki oppilaiden opetukseen kou-

luissa ja päiväkodeissa sekä aamu- ja iltapäivätoiminnassa on välttämätön. 

 

Ohjaajien sijoittumista kouluihin ja päiväkoteihin tarkastellaan vuosittain lasten 

tuen tarpeen ja muiden opetusjärjestelyiden mukaisesti. Lasten saamaa tuki 

opetukseen on aina kokonaisuus, joka muodostuu opetusryhmästä, mahdolli-

sesta ohjaajasta sekä muista opetukseen annettavista tuen muodoista. Arviot 
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tuen riittävyydestä tuleekin tehdä aina koko tukijärjestelmän pohjalta ja sivis-

tyskeskuksessa pyritään aktiivisesti kehittämään koulujen ja päiväkotien mah-

dollisuuksia lasten oppimisen yksilölliseen tukemiseen. 

 

Raision varhaiskasvatuksessa ei ole lasten tuen tarpeen määrittelyssä käy-

tössä kolmiportaista tukea, kuten esi- ja perusopetuksessa. Varhaiskasvatuk-

sessa olevat alle oppivelvollisuusikäiset lapset kuuluvat terveydenhuoltolain 

mukaisesti neuvolapalvelujen piiriin ja perusopetuslain mukaisessa esiopetuk-

sessa olevat lapset kouluterveydenhuollon palvelujen piiriin. 

 

Varhaiskasvatuslain (540/2018) mukaisesti lapsen tuen tarve kirjataan lap-

selle tehtävään varhaiskasvatussuunnitelmaan, jonka laadinnasta vastaa var-

haiskasvatuksenopettaja ja/tai varhaiskasvatuksen erityisopettaja yhteis-

työssä muun henkilöstön ja lapsen huoltajan kanssa. 

 

 Varhaiskasvatussuunnitelmaan kirjataan lapsen kehityksen ja oppimisen tuen 

tarpeet, tuen aloittamisen ajankohta sekä mahdollinen tuen tarpeen päättymi-

sen ajankohta, tavoitteet, menetelmät ja pedagogiset oppimisympäristöön liit-

tyvät ratkaisut. Vasuun kuvataan myös yhteistyö huoltajan ja lapsen kanssa 

sekä vanhemman vastuulla olevat asiat sekä kirjataan monialainen yhteistyö 

ja eri tahojen vastuut sekä yhteystiedot. Arvio tavoitteiden saavuttamisesta ja 

tukitoimien riittävyydestä tehdään ennalta sovitun ajankohdan mukaisesti 

(Raision kaupungin varhaiskasvatussuunnitelma luku 5.4.). 

 

Varhaiskasvatuksessa ja esiopetuksessa henkilökohtainen avustaja on lap-

sella, joka tarvitsee kehityksen ja oppimisen tuen lisäksi henkilökohtaista 

avustusta päivittäisissä toiminnoissa, kuten perushoidossa ja siirtymätilan-

teissa sekä lääkinnällisissä hoitotoimenpiteissä. Henkilökohtainen avustaja 

voi olla myös lapsella, jolla on käyttäytymisessä ja itsekontrollissa niin suuria 

pulmia, että lapsen ja lapsiryhmän turvallisuutta ei voida muuten turvata. Näi-

den lasten tarvitsema tuki on niin suuri, että Raision kaupungin omissa perus-

opetuksen yksiköissä ei ole voitu heidän opetustaan järjestää. Opetus on jär-

jestetty mm. erityishuoltopiirin yllä pitämässä Mylly-Antin koulussa tai Turun 

kaupungin erityisopetusta antavissa kouluissa (mm. Luostarinvuoren kou-

lussa). Näissä tapauksissa avustajat eivät ole siirtyneet oppilaiden mukana 

vaan kouluilla on ollut oma henkilöstönsä avustajien tehtävissä. 

 

Lapsen siirtyessä esiopetukseen huolehditaan tiedon siirrosta varhaiskasva-

tuksesta esiopetukseen. Samoin toimitaan lapsen siirtyessä esiopetuksesta 

perusopetukseen. Jos lapsella on ollut henkilökohtainen avustaja, hän jatkaa 

lapsen kanssa edelleen myös esiopetuksessa. Perusopetukseen avustaja on 

siirtynyt lapsen mukana yksittäisissä tapauksissa. 

 

Opetus- ja kulttuuriministeriön toimeksiannosta asiantuntijaryhmä on laatinut 

alustavan selvityksen kaksivuotisesta esiopetuksesta 5-6 –vuotiaille. Selvityk-

sessä esitellään erilaisia vaihtoehtoja kaksivuotisen esiopetuksen toteutta-

miseksi, sen mahdollisuuksista ja toteuttamisen vaikutuksista. Kaksivuotisen 

esiopetuksen toteutuessa myös oppilashuollolliset tukipalvelut tulevat uuden 
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ikäryhmän oikeudeksi. https://www.oph.fi/julkaisut/2019/kaksivuotinen_esi-

opetus 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 113 § 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Emma Lindqvist  

 

 
 

https://www.oph.fi/julkaisut/2019/kaksivuotinen_esiopetus
https://www.oph.fi/julkaisut/2019/kaksivuotinen_esiopetus
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 Asianro 379/02.02.00/2019 

§ 44 

Sivistyslautakunnan talousarviomuutos vuoden 2019 talousarvioon 

 

 

Päätöshistoria 

 

Sivistyslautakunta 8.4.2019 54 § 

 

”Talouspäällikkö Esa Ilanti 1.4.2019: 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on myöntänyt (LSAVI/7478/2018) Raision 

kaupungille Raision liikkuva varhaiskasvatus –hankkeelle 17 000 €. Hankkeen 

omarahoitusosuus on 50 %. 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2019: 

 

Tulot: 

312053.3330 Muut tuet ja avustukset 17 000 euroa 

 

Menot: 

312053.4470 Muut palvelut 17 000 euroa 

 

 

Opetushallitus on myöntänyt (63/2461/2018) Raision kaupungille seudulliselle 

Paraskoulu –hankkeelle 363 336 €. Hankkeen omarahoitusosuus on 10 %. 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2019: 

 

Tulot: 

312051.3330 Muut tuet ja avustukset 170 000 euroa 

 

Menot: 

312051.4470 Muut palvelut 170 000 euroa 

 

Loput rahasta (193 336 €) budjetoidaan vuodelle 2020. 

 

 

Opetushallitus on myöntänyt (320/2172/2018) Raision kaupungille koulutuk-

sellisen tasa-arvon edistämiseen 76 000 €. Hankkeen omarahoitusosuus on 5 

%. 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2019: 

 

Tulot: 

312052.3330 Muut tuet ja avustukset 76 000 euroa 
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Menot: 

312052.4470 Muut palvelut 76 000 euroa 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Sivistyslautakunta esittää 

 

kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle lisämäärärahaa vuo-

den 2019 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 114 § 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy talousar-

viomuutoksen vuoden 2019 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy sivistyslauta-

kunnan talousarviomuutoksen Menot: +263.000 €, Tulot: +263.000 €, netto-

vaikutus 0 € vuoden 2019 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Oheismateriaali  1 Liikkuva varhaiskasvatus 

 2 Paraskoulu 

 3 Tasa-arvo 19-20 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy sivistyslautakunnan talousar-

viomuutoksen Menot: +263.000 €, Tulot: +263.000 €, nettovaikutus 0 € vuo-

den 2019 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 
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 Asianro 379/02.02.00/2019 

§ 45 

Kirjasto- ja kulttuuripalveluiden talousarviomuutos vuoden 2019 talousarvioon 

 

 

Päätöshistoria 

 

Vapaa-aikalautakunta 9.4.2019 27 § 

 

”Talouspäällikkö Esa Ilanti 26.3.2019: 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on myöntänyt Raision kaupungille Et sää 

mul mittää lukis? -hankkeelle 5 900 €. Hankkeen omarahoitus osuus on 20%. 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2019: 

 

Tulot: 

411050.3330 Muut tuet ja avustukset 5 900 euroa 

 

Menot: 

411050.4470 Muut palvelut 5 900 euroa 

 

Suomen Kulttuurirahasto on myöntänyt 26.11.2018 Raision kaupungille (Rai-

sion museo Harkolle) 23 000 € Mullankaivajat -apurahan Raision 5. ja 6. luok-

kien oppilaiden Pellon arvoitus -koekaivaushankkeen toteuttamiseen. Hanke 

alkaa huhtikuussa 2019 ja koekaivaus toteutetaan touko- kesäkuussa 2019. 

Tutkimuskohteena on Jokipelto 1 -niminen rautakauden lopun ja varhaiskes-

kiajan löytöpaikka. 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2019: 

 

Tulot: 

421041.3330 Muut tuet ja avustukset 23.000 euroa 

 

Menot: 

421041.4470 Muut palvelut 23.000 euroa 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

esittää kaupunginhallitukselle lisämäärärahaa vuoden 2019 talousarvioon esi-

tyksen mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 15.4.2019 115 § 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy talousar-

viomuutoksen vuoden 2019 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy vapaa-aika-

lautakunnan talousarviomuutoksen Menot: +28.900 €, Tulot: +28.900 €, netto-

vaikutus 0 € vuoden 2019 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen tauon ajaksi tämän pykälän käsittelyn jäl-

keen klo 18.23-18.35.” 

 

 

Oheismateriaali  4 Mullankaivajat-apuraha 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy vapaa-aikalautakunnan talous-

arviomuutoksen Menot: +28.900 €, Tulot: +28.900 €, nettovaikutus 0 € vuo-

den 2019 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 
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 Asianro 513/10.00.02.00/2019 

§ 46 

Yritystonttien hinnoittelu Kantokankaan asemakaavan kortteleissa 1173-1175, 

1180-1181 ja 1183 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 118 § 

 

”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 9.4.2019: 

 

Kantokankaan asemakaava on tullut voimaan 1.2.2018. Alueen kunnallistek-

niikan 1. vaihe on valmistunut vuoden vaihteessa, joten tonttien luovuttaminen 

alueelta olisi siten mahdollista. Aluetta ei ole kuitenkaan vielä hinnoiteltu 

 

Kaupungilla on omistuksessaan kunnallistekniikan 1. vaiheen alueella kaikki-

aan 11 kaavatonttia, joiden koko vaihtelee noin 1600 – 10800 m2. Kortte-

leissa 1173-1175 on rakennusoikeus määritelty tehokkuudella e=0,40 ja kort-

teleissa 1180-1181 ja 1183 tehokkuudella e=0,35. Tontteja ei ole vielä loh-

kottu. 

 

Tontteja kohtaan on ollut jonkin verran kiinnostusta jo alueen asemakaavan 

laatimisen yhteydessä.  

 

Valtuuston hyväksymä vyöhykehinta alueella on 125 €/k-m2. Läheiset Piili-

puunkadun ja Kellarimäenkadun yritystontit on hinnoiteltu hintaan 100 €/k-m2. 

Ulkopuolisen arvioijan (Newsec Valuation Oy) arvio kaava-alueen tonttien 

markkinahinnasta on välillä 60 – 100 €/k-m2. Asian valmistelussa on lähdetty 

siitä, että tontit hinnoiteltaisiin eri hintaisiksi sen mukaan, mikä on niiden lii-

kenteellinen asema, koko ja näkyvyys Vt 8:lle. Näin on päädytty esittämään 

kolmen hintaisia korttelialueita, 65 €/k-m2, 85 €/k-m ja 90 €/k-m2. Luovutus-

muotona olisi myynti tai vuokraus ja vuokraprosenttina 5 % tontin hinnoittelun 

mukaan lasketusta arvosta. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto päättää hy-

väksyä Kantokankaan 1. vaiheen yritystonttien hinnoittelun liitteenä olevan 

kartan mukaiseksi ja, että tonttien luovutusmuotona on myynti tai vuokraus ja 

vuokraprosenttina 5 % tontin hinnoittelun mukaan lasketusta arvosta. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Liitteet 2 Yritystonttien hinnoittelu Liitekartta 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto päättää hyväksyä Kantokan-

kaan 1. vaiheen yritystonttien hinnoittelun liitteenä olevan kartan mukaiseksi 

ja, että tonttien luovutusmuotona on myynti tai vuokraus ja vuokraprosenttina 

5 % tontin hinnoittelun mukaan lasketusta arvosta. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Eija Erasvuo poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 18.24 ja 

hänen tilalleen saapui varavaltuutettu Kristiina Engström. Anneli Kivijärvi pois-

tui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 18.26. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut  

  Satu Mäkelä, Maankäyttöpalvelut 
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 Asianro 668/10.00.01.00/2016 

§ 47 

Kiinteistön 680-417-3-20 Mäntymäki kauppakirjan hyväksyminen 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 22.8.2016 230 §  

 

 ”Mittausteknikko Pertti Verho 11.8.2016: 

 

*** ovat tarjonneet Raision kaupungille ostettavaksi kiinteistöä 680-417-3-20 

Mäntymäki. Kiinteistö sijaitsee 1.7.1964 vahvistetun asemakaavan (aikaisem-

min rakennuskaava) alueella osoitteessa ***. 

 

Kiinteistöllä on vuonna 1951 rakennettu bruttoalaltaan 220 m² suuruinen oma-

kotitalorakennus ja bruttoalaltaan 36 m² suuruinen saunarakennus. Myyjät 

ovat asuneet kiinteistössä tähän päivään asti. 

 

Kiinteistö on tarkoitus erillisellä vuokrasopimuksella vuokrata myyjille 

31.8.2017 asti, koska he asuvat talvikauden ulkomailla.    

 

Kiinteistön hankkiminen kaupungille edesauttaa Kuloistenniityn alueen ase-

makaavoittamista. 

 

Kaupunginhallitus päättänee esittää liitteenä olevan kiinteistön kauppakirjan 

valtuuston hyväksyttäväksi. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä ole-

van kiinteistön kauppakirjan. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus päätti jättää asian pöydälle.” 

 

Kaupunginhallitus 19.9.2016 250 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä ole-

van kiinteistön kauppakirjan. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmistelta-

vaksi. Päätös tehtiin esittelijän muutetusta päätösehdotuksesta.” 
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Kaupunginhallitus 8.10.2018 347 § 

 

 Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 26.9.2018: 

 

Kiinteistön omistaja on kesällä lähestynyt kaupunkia uudelleen ja käytyjen 

neuvottelujen pohjalta on valmisteltu nyt käsittelyssä oleva kauppakirja. Kaup-

pakirjassa on kauppahinta hieman alempi. Muutoin kaupan ehdot ovat pää-

piirteissään samat kuin aiemminkin. 

 

Näiden parin vuoden aikana myös alueen asemakaavan laadinta on edistynyt 

ja siinä yhteydessä on entisestään korostunut tarve saada alue kaupungin 

omistukseen. 

 

Kaupunginhallitus päättänee esittää liitteenä olevan kiinteistön kauppakirjan 

valtuuston hyväksyttäväksi. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä ole-

van kiinteistön kauppakirjan. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Jonni Moislahti ehdotti Markus Maunulan kannattamana, että asia palaute-

taan valmisteluun. Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian val-

misteluun.” 

 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 119 § 

 

”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 9.4.2019: 

 

Kiinteistönomistajien kanssa on käyty keskusteluja kauppaan liittyen. Samoin 

viereisen asuinkiinteistön omistajan kanssa on keskusteltu mm. alueen tule-

vasta kaavallisesta tilanteesta. 

 

Itse kauppakirjaan ei ole tehty muita muutoksia, kuin mitä ajan kulumisesta on 

aiheutunut esim. omistus- ja hallintaoikeuden siirtymisen osalta. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä ole-

van kiinteistöä 680-417-3-20 Mäntymäki koskevan kauppakirjan. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
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Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 3 Kauppakirja 417-3-20 *** 

 4 Kauppakirja 417-3-20 *** Liitekartta 

 5 Äänestysluettelo 29.4.2019 § 47 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan kiinteistöä 680-

417-3-20 Mäntymäki koskevan kauppakirjan. 

 

Päätös  

Kristiina Engström ehdotti Pekka Heikkilän kannattamana, että asia jätetään 

pöydälle. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu pöydällepa-

noehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hyväksy-

tyn äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa asian käsittelyn jatka-

mista kannattavat äänestävät jaa ja Kristiina Engströmin tekemää pöydällepa-

noehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 31 jaa-ääntä ja 11 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että asian käsittelyä jatketaan. 

 

Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto hyväksyi 

kaupunginhallituksen tekemän ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

 

 

 

Tiedoksi   *** 

  *** 

  Armi Peltonen, Konsernihallinto 

  Outi Pekkala, Maankäyttöpalvelut 

  Pirjo Lerkki, Maankäyttöpalvelut 

  Laura Niemi, Maankäyttöpalvelut 

  Terttu Suni, Kunnallistekniset palvelut 

  Ari Jalonen, Tilapalvelut 
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 Asianro 353/10.00.02.03/2019 

§ 48 

Tontin 680-12-136-1 varaaminen / Seutek Oy 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 120 § 

 

”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 9.4.2019: 

 

Seutek Oy hakee perustettavan yhtiön nimissä varausta asuintonttiin 680-12-

136-1 osoitteessa Kallastenkatu 61. Tontin pinta-ala on 7027 m2 ja rakennus-

oikeus 1757 k-m2. Kaavamääräys AP-37 "Asuinpientalojen korttelialue" mah-

dollistaa rivitalojen, kytkettyjen talojen, ryhmätalojen, paritalojen ja erillistalo-

jen rakentamisen tontille. Asemakaavan mukaan tontille on rakennettava kah-

teen kerrokseen. Yhtiöllä on ajatuksena toteuttaa rakentaminen tontille kah-

dessa eri vaiheessa.  

 

Tontti on hinnoiteltu valtuuston päätöksellä 20.10.2008 § 146 hintaan 302 161 

euroa eli 172 euroa/ k-m2. Yhtiö on tarjoutunut ostamaan tontin hintaan 184 

485,00 euroa mikä vastaa hintaa 105 euroa/k-m2.  

 

Asian valmistelun yhteydessä on todettu, että yhtiön tarjoama hinta vastaa 

ulkopuolisen arvioijan (Newsec Valuation Oy) alueelle määrittämää keskihin-

taa. Kaupunki on hiljattain luovuttanut läheisen tontin samaan hintaan. 

 

Valtuuston tulee kuitenkin päättää myyntihinnasta, koska nyt esitetty hinta 

poikkeaa valtuuston voimassa olevasta päätöksestä.  

 

Varaaja on myös esittänyt toiveen, että mikäli tontti vuokrataan, tontista laadit-

tavassa vuokrasopimuksessa todettaisiin yhtenä ehtona, että vuokralaisella 

on oikeus määrävuoden kuluessa sopimuksen allekirjoittamisesta ostaa tontti 

sopimuksessa määritellyllä hinnalla.  

 

Kauppakirjan / vuokrasopimuksen ehtoineen hyväksyy aikanaan hallintosään-

nön mukaisesti tekninen johtaja. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus varaa tontin 680-12-136-1 Seutek Oy:lle perustettavan yh-

tiön lukuun 15.10.2019 asti. Jotta varaus tulisi voimaan, varaajan on 6.5.2019 

mennessä maksettava kaupungille varausmaksu, joka on 2,5 % em. nyt esite-

tystä kauppahinnasta eli 4.612 euroa, joka hyvitetään kauppahinnassa/vuok-

rasopimuksessa, mikäli kauppa/vuokrasopimus tehdään varausajan kuluessa. 

Mikäli kauppaa/vuokrasopimusta ei varaajasta johtuvista syistä synny, va-

rausmaksu jää kaupungille.  
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Kaupunginhallitus hyväksyy tontin vuokrasopimukseen sisällytettäväksi eh-

don, jonka mukaan vuokralaisella on kahden vuoden kuluessa vuokrasopi-

muksen allekirjoittamisesta oikeus lunastaa tontti omakseen hinnalla, joka on 

20 kertaa kulloinkin voimassa oleva indeksitarkistettu vuosivuokra. 

 

Lisäksi kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että tontin myyntihinnaksi hy-

väksytään tämän kaupan osalta 184 485,00 euroa ja vuosivuokra määräytyy 

tästä 5 %. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 6 Liitekartta 12-136-1 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että tontin myyntihinnaksi hyväksytään tämän kaupan 

osalta 184 485,00 euroa ja vuosivuokra määräytyy tästä 5 %. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Marja Salminen, Tekninen keskus, talous- ja hallintopalvelut  

  Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut 

  Satu Mäkelä, Maankäyttöpalvelut 

  Laura Niemi, Maankäyttöpalvelut 

  Seutek Oy 
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 Asianro 60/00.00.01/2019 

§ 49 

Jari Smithin eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 142 § 

 

”Vs. kaupunginsihteeri Sanna Tammilehto 15.4.2019: 

 

Jari Smith on jättänyt 13.4.2019 sähköpostitse eronpyynnön Raision kaupun-

gin luottamustoimista henkilökohtaisista syistä.  

 

Smith on valittuna seuraaviin luottamustoimiin:  

 

- sivistyslautakunnan jäsen (kv 5.6.2017 § 87) 

- Eero Rantasen säätiön hallituksen jäsen (kh 26.6.2017 § 246) 

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin.  

 

Kaupunginhallitus käsittelee Eero Rantasen säätiön hallituksen jäsenen valin-

taa seuraavassa kaupunginhallituksen kokouksessa. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Jari Smithin 

eronpyynnön sivistyslautakunnan jäsenyydestä 

 

2) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Jari Smithille 

sivistyslautakunnan jäsenyydestä 

 

3) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita Jari Smithin tilalle sivis-

tyslautakuntaan uuden jäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että 
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1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Jari Smithin eronpyynnön sivistyslauta-

kunnan jäsenyydestä 

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Jari Smithille sivistyslautakunnan jäse-

nyydestä 

 

3) valtuusto päättää valita Jari Smithin tilalle sivistyslautakuntaan uuden jä-

senen jäljellä olevaksi toimikaudeksi.  

 

Päätös  

Aarre Lehtonen ehdotti, että sivistyslautakunnan varsinaiseksi jäseneksi vali-

taan Aimo Koskela ja Koskelan henkilökohtaiseksi varajäseneksi Raimo Kytö-

maa. 

 

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti 

 

1) merkitä tiedoksi Jari Smithin eronpyynnön sivistyslautakunnan jäsenyy-

destä 

 

2) myöntää eron Jari Smithille sivistyslautakunnan jäsenyydestä 

 

3) valita Jari Smithin tilalle sivistyslautakuntaan jäseneksi Aimo Koskelan ja 

Koskelan henkilökohtaiseksi varajäseneksi Raimo Kytömaan jäljellä ole-

vaksi toimikaudeksi. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Nimetty  

  Sivistyslautakunta 

  Jari Smith 
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 Asianro 411/02.02.01/2019 

§ 50 

Tilintarkastusyhteisön valinta kaudelle 2019 - 2021 

 

 

Päätöshistoria 

 

Tarkastuslautakunta 24.4.2019 45 § 

 

”Asiantuntija Ari Mäkinen 15.4.2019: 

 

Tarkastuslautakunta päätti 21.3.2019 § 25 hyväksyä tilintarkastuksen tarjous-

pyynnön sekä aloittaa tilintarkastuksen kilpailuttamisen.  

 

Kilpailutuksen kohteena on Raision kaupungin ja konserniyhteisöjen tilintar-

kastuspalvelut ajalle 1.1.2019 – 31.12.2021. Lisäksi hankintaan voidaan käyt-

tää 2 optiovuotta. 

 

Tarjouspyynnöstä ei esitetty lisäkysymyksiä tarjouskilpailun aikana.  

Määräaikaan 15.4.2019 klo 12.00 mennessä saatiin 1 tarjous:  

BDO Audiator Oy 

 

Tarjous on tarjouspyynnön ehtojen mukainen ja täyttää tarjouspyynnössä 

asetetut vähimmäisvaatimukset, joten BDO Audiator Oy voittaa tarjouskilpai-

lun.  

 

Tarjousten avauspöytäkirja on liitteenä 1 

 

1.5.2015 voimaan tulleen kuntalain § 122 mukaan valtuusto valitsee hallinnon 

ja talouden tarkastamista varten tilintarkastusyhteisön. Yhteisön on määrät-

tävä vastuunalaiseksi tilintarkastajaksi JHT-tilintarkastaja.  

Tarjouspyynnön ehtojen mukaan BDO Audiator Oy:n esittämänä vastuunalai-

sena tilintarkastajana toimii JHTT Hannu Laurila ja hänen sijaisenaan JHT, 

KHT Sari Isaksson.  

 

 

Päätösehdotus Tarkastuslautakunnan pj. Tanja Parkko 

 

Tarkastuslautakunta ehdottaa valtuustolle, että  

-BDO Audiator Oy:n tarjous hyväksytään tarjouspyynnön ja sen liiteasiakirjo-

jen mukaisin ehdoin hankintakaudelle 1.1.2019 – 31.12.2021 (sisältäen vuo-

den 2021 tilinpäätöksen tarkastuksen) ja mahdollisella 2 vuoden optiolla. 

Mahdollisen option käytöstä päätetään erikseen.  

 

-vastuunalaiseksi tilintarkastajaksi valitaan JHTT Hannu Laurila 

 

-vastuunalaisen tilintarkastajan sijaiseksi valitaan JHT, KHT Sari Isaksson 
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti.  

 

Päätös  Tarkastuslautakunta hyväksyi yksimielisesti tehdyn ehdotuksen.” 

 

 

Liitteet 7 Tilintarkastuskilpailutuksen tarjousten avauspöytäkirja 15.4.2019 

 

 

Päätösehdotus Tarkastuslautakunta 

 

ehdottaa valtuustolle, että  

 

-BDO Audiator Oy:n tarjous hyväksytään tarjouspyynnön ja sen liiteasiakirjo-

jen mukaisin ehdoin hankintakaudelle 1.1.2019 – 31.12.2021 (sisältäen vuo-

den 2021 tilinpäätöksen tarkastuksen) ja mahdollisella 2 vuoden optiolla. 

Mahdollisen option käytöstä päätetään erikseen.  

 

-vastuunalaiseksi tilintarkastajaksi valitaan JHTT Hannu Laurila 

 

-vastuunalaisen tilintarkastajan sijaiseksi valitaan JHT, KHT Sari Isaksson 

 

Päätös  

Tarkastuslautakunnan tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Tarjouksen jättäneet  
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 Asianro 593/10.03.01.01/2019 

§ 51 

Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien leikkipuistoista tehtä-

vää selvitystä 

 

 

Varavaltuutettu Tuija Hyytiä jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Kaupungin leikkipuistojen määrä ja tila on mietityttänyt allekirjoittaneita vuo-

sia. Turussa leikkipuistoja 150 kpl jos Raisiossa olisi samassa suhteessa leik-

kipuistoja, olisi meillä niitä 10 kpl. Naantalissa leikkipuistoja on 38 kpl eli lähes 

sama määrä kuin Raisiossa, naapurikaupunkimme on kuitenkin lähes 14 ker-

taa suurempi pinta-alaltaan kuin Raisio. Kaupungissamme on 40 leikkipuis-

toa, kaupungin pinta-alaan ja asukasmäärään suhteutettuna erittäin paljon. 

Leikkipuistojen kunto ja taso ovat kuitenkin erittäin vaihtelevia. 

 

Me allekirjoittaneet vaadimme, että leikkipuistoista tehdään selvitys sekä 

suunnitelma. Näistä tulee käydä ilmi: leikkipuistojen kunto ja käyttöaste sekä 

mahdollinen tulevien vuosien käyttöasteen arviointi. Suunnitelmaan kirjataan 

yksi leikkipuisto kaupungin pääleikkipuistoksi, johon tullaan tulevina vuosina 

panostamaan enemmän. Lisäksi kirjataan, että joka puolella kaupunkia tulee 

olemaan yksi pääleikkipuisto, joihin panostetaan pienempiä lähileikkipuistoja 

enemmän. Lisäksi kaupungissa tulee jatkossakin olla pienempiä lähileikki-

puistoja, joiden sijainnit ja minimivaatimukset määritellään. 

 

Tuija Hyytiä  Helena Viljanen 

Markus Maunula Heikki Laine 

Jari Salonen  Janette Broberg 

Tanja Parkko  Harri Seikola 

Eeva Savola  Anita Ruusuranta 

Mikko Kaamanen Annika Aaltonen 

Emma Lindqvist Tapio Soiniitty 

Jukka Rantala Aki-Petteri Löfgren 

Jonni Moislahti Jari Pulkkinen 

Niko Toivonen Pekka Heikkilä 

Eija Erasvuo  Satu Hakanurmi 

Merja Niemi  Janne Laulumaa 

Sari Packalén Mikko Kangasoja 

Mika Koivisto“ 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 591/00.00.00.01/2019 

§ 52 

Valtuutettu Jukka Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien vaalimainosten keski-

tettyä kiinnittämistä Raision virallisilla paikoilla 

 

 

Valtuutettu Jukka Rantala jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Raision kaupungilla on 18 virallista vaalimainostelinepaikkaa. Kaupunki huo-

lehtii telineiden paikoilleen viemisestä ja poistamisesta. Jokainen puolue huo-

lehtii mainosten kiinnittämisestä telineisiin itsenäisesti. 

 

Tämä on jo ekologisesti täysin järjetön tapa, että kahdeksan puoleen vapaa-

ehtoiset ajelevat peräkkäin 18 paikkaan omilla autoillaan ympäri kaupunkia. 

Olen ollut asiasta kahteen kertaan yhteydessä kaupungin työnjohtoon, mutta 

siihen ei ole saatu muutosta. 

 

Turussa ja Naantalissa puolueet toimittavat kaupungin ilmoittamaan määräai-

kaan mennessä julisteet kaupungille keskitetysti ja kaupunki huolehtii niiden 

kiinnittämisen telineisiin. Esitämme, että tämä käytäntö otetaan käyttöön 

myös Raisiossa. 

 

Samalla tulee tarkastella myös telineiden määrä ja niissä olevien puolueiden 

paikat. Nyt eduskuntavaaleissa kaikissa telineissä ei ollut joka puolueelle julis-

tepaikkaa. Puolueiden julistepaikkojen määrät eivät myös olleet tasapuoliset. 

 

Raisiossa 29.4.2019 

 

Jukka Rantala Harri Seikola 

Tuija Hyytiä  Anita Ruusuranta 

Mikko Kaamanen Pekka Heikkilä 

Merja Niemi  Jari Pulkkinen 

Jukka A. Rantala Jari Salonen 

Tanja Parkko  Helena Viljanen 

Janette Broberg Sari Packalén 

Mika Koivisto” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 592/12.01.03/2019 

§ 53 

Valtuutettu Annika Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien erityislasten ja -

nuorten kohtaamisen parantamista 

 

 

Valtuutettu Annika Aaltonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Varhaiskasvatuksessa ja koulumaailmassa on monenlaista oppijaa ja yksilöl-

lisiä tarpeita monenlaisia. Nepsylapsista ja -nuorista puhuttaessa tarkoitetaan 

henkilöä, jolla on neuropsykiatrisia erityispiirteitä. Näitä on esim. ADHD, Tou-

rette ja Aspergerin oireyhtymä. Neuropsykiatriset erityispiirteet voivat aiheut-

taa muun muassa oppimisvaikeuksia sekä haasteita sosiaalisissa suhteissa 

sekä myöhemmin haasteita pysyttäytyä koulutuksessa ja työpaikassa. Ongel-

mien ja haastekohtien havaitseminen mahdollisimman aikaisessa vaiheessa 

on tärkeää monesta eri näkövinkkelistä. Lapselle itselleen on tärkeää tulla 

kohdatuksi ymmärrettynä ja hyväksyttynä, vanhemmille mahdollinen diagnoo-

sin saaminen mahdollisimman varhaisessa vaiheessa saattaa hyvinkin auttaa 

ymmärtämään omaa lastaan ja saamaan arkeen apua. Lisäksi näiden nepsy-

lasten erityisyyden huomaaminen ja taito kohdata nämä yksilöt tuo lastenoh-

jaajaIIe, lastentarhanopettajalle, luokanopettajaIIe, aineopettajaIIe, koulun-

käynninohjaajalle ja muille lasten ja nuorten kanssa työskenteleville kuten lii-

kunnanohjaajille ja nuorisotyöntekijöille valtavasti tietotaitoa ja jaksamista 

omaan työhönsä kun haastaviin tilanteisiin on saanut riittävän koulutuksen. 

 

Helsingin kaupunki kertoi huhtikuun alussa kouluttaneensa parisataa varhais-

kasvatuksen ja perusopetuksen ammattilaista ratkaisukeskeisiksi neuropsyki-

atrisiksi valmentajiksi. Koulutus on henkilökunnan mielestä tuonut työhön li-

sää ratkaisukeskeisyyttä ja positiivista pedagogiikkaa ja he ovat saaneet näin 

ollen eväitä siihen, miten käsitellä lasta jolla on vaikeuksia toimia ryhmässä tai 

miten palauttaa hänet takaisin ryhmään. Ennen kaikkea koulutuksessa olleet 

kokevat, että ongelmakeskeisestä ajattelusta pois pääseminen on tuonut mu-

kanaan sen, että nyt avainasemassa on lapsen ja nuoren onnistumisiin ja 

vahvuuksiin keskittyminen ja myönteisen elämänpolun rakentaminen. 

 

Aloitteellani haluan nostaa esille sen, miten tärkeää on saada riittävä koulutus 

ja näin saada henkilökunnalle paremmat tietotaidot ja jaksaminen työhönsä, 

lapsille ja nuorille ymmärretyksi ja hyväksytyksi tulemisen tunne sekä näin li-

sätä myös kodin ja koulun yhteistyön edellytyksiä. Toivon, että Raisiossa kar-

toitettaisiin yli sektorirajojen, että onko nepsyasioista riittävä tietämys ja tehtäi-

siin suunnitelma siitä miten mahdolliseen koulutusvajeeseen vastataan. Nep-

syvalmentajien lisäksi on asian tiimoilta myös muunlaista mahdollisuutta kou-

luttaa henkilökuntaa ja yhtenä hyvänä vaihtoehtona olisi yhdistää sosiaali- ja 

sivistyskeskusten voimat ja osaaminen ja kouluttaa henkilökunta oman kau-

pungin sisällä esim. Ihmeelliset vuodet sabluunalla, joka on suunnattu lasten- 

ja nuorten kanssa työskenteleville. 
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Raisiossa 29.4.2019 

 

Annika Aaltonen Sirpa Ek 

Maria Virko  Aki-Petteri Löfgren 

Jarmo Rosama Niina Äikäs 

Anita Ruusuranta Kimmo Kosonen 

Pekka Närhinen Sari Suominen 

Jukka Rantala Tanja Parkko 

Merja Niemi  Helena Viljanen 

Emma Lindqvist Aarre Lehtonen 

Jyrki Yrttiaho  Anneli Kivijärvi 

Raimo Sulonen Hannele Lehto-Laurila 

Sari Packalén Janne Laulumaa 

Jari Pulkkinen Janette Broberg 

Eija Nurmi” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (37-53 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 37-39, 41-43, 51-53 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 40, 44-49   Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päätty-
mistä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, fak-
silla tai lähetin välityksellä. Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuo-
mioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallin-
totuomioistuimet. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne ehtivät 
perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 

Hankintaoikaisu ja valitusosoitus markkinaoikeuteen 
(Hankintalain 25 §:n mukaisen kansallisen kynnysarvon ylittävät hankinnat) 

 
Seuraavista päätöksistä voidaan tehdä hankintalain 132-135 §:n mukainen 
hankintaoikaisu ja valitus markkinaoikeudelle: 
 
§ 50 
 
Hankintaoikaisun tutkiva viranomainen: 
 
Raision kaupunginhallitus 
Nallinkatu 2, PL 100, 21201 Raisio 
raision.kaupunki@raisio.fi 
faksi (02) 435 4382 
puhelin (02) 434 3111 (vaihde) 
 
Oikaisua on haettava 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. Han-
kintaoikaisusta on käytävä ilmi vaatimukset perusteluineen ja sen on tekijän 
tai muun laatijan allekirjoitettava. 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Valituksen tutkiva viranomainen: 
 
Markkinaoikeus 
Radanrakentajantie 5, 00520 Helsinki 
puh.029 5643300 
faksi 029 5643314  
sähköposti: markkinaoikeus@oikeus.fi 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
Valitus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista, ellei han-
kintalaissa ole säädetty tätä pidemmästä valitusajasta. Valitus on toimitettava 
markkinaoikeudelle viimeistään valitusajan viimeisenä päivänä ennen markki-
naoikeuden virka-ajan päättymistä. 
 
Valituksessa on ilmoitettava hankinta-asia, jota valitus koskee sekä valittajan 
vaatimukset perusteluineen. Valitukseen on liitettävä päätös, johon haetaan 
muutosta, tiedoksisaantitodistus tai muu selvitys valitusajan alkamisen ajan-
kohdasta sekä ne asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi. 
 

 
 
 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

